

**PRESOEN URRUNTZEARI ETA
SALBUESPENEZKO ESPETXE
POLITIKARI DAGOKION ERAKUNDE
ADIERAZPENA**

Garai berri baten aurrean aurkitzen gara, espetxe politikan aldaketak ematen hasiak dira urruntze politikarekin amaitze bidean, baita graduen progresioari dagokionean ere. Madrildik hegoalderako espetxeetan jada ez da euskal presorik geratzen, baina oraindik %33 besterik ez dago EAE eta Nafarroako espetxeetan.

Guzti horietatik, egun 29 euskal preso daude erroldatuak Nafarroan eta horietatik 4 baino ez daude Iruñeko espetxean. Guztira, 28 bigarren graduak aurkitzen dira eta bakarria baino ez dago hirugarren graduak. Guztiek zailtasunak eta oztopoak dituzte legeak dion bezala haien etxerako bidea garatu ahal izateko (gradu progresioa, baimenak, hirugarren graduak, baldintzapeko askatasuna, ...).

Horren guztiaren ondorioz,
GOIZUETAko udalak:

ERAKUNDE ADIERAZPENA

1. Udal honek adierazten du ez dagoela ados urruntze espetxe-politikarekin. Alde horretatik, ETArekin indarkeriaren behin betiko etenak irekitako garai berriaren barruan, uste du espetxe-politika berri bat behar dela, hain zuzen ere presoak zigorrak gizarte- eta familia-erroak dituen lekutik urrun betetzea saihesten duen politika bat. Hortaz, Nafarroan erroldatuta dauden 29 euskal presoak Iruñeko espetxera lekualdatzeko eskatzen dugu.

**DECLARACIÓN INSTITUCIONAL
RELATIVA A LA POLÍTICA DE
EXCEPCIÓN Y AL ALEJAMIENTO DE
PRESOS/as VASCOS/as**

Estamos ante un cambio en la política penitenciaria, en lo referente a la política de alejamiento y la progresión de grados. Las cárceles al sur de Madrid se han vaciado de presos y presas vascas, pero aún, solamente el 33% de los y las presas se encuentran en las prisiones de la CAV y Navarra.

De todos ellos, en la actualidad hay 29 presos vascos empadronados en Navarra, de los que sólo 4 están en la cárcel de Pamplona. En total, 28 se encuentran en segundo grado y sólo una está en tercer grado. Todos tienen dificultades y obstáculos para poder desarrollar su camino a casa (progresión de grado, permisos, terceros grados, libertad condicional, ...).

Teniendo en cuenta todo lo anterior, el
el ayuntamiento de
GOIZUETA declara:

DECLARACIÓN INSTITUCIONAL

1. Este Ayuntamiento manifiesta su disconformidad con la política penitenciaria de alejamiento. En este sentido, dentro del nuevo tiempo abierto por el cese definitivo de la violencia de ETA, considera necesaria una nueva política penitenciaria que evite que los presos cumplan sus penas lejos de donde tienen raíces sociales y familiares, por lo que solicitamos el traslado de los 29 presos vascos empadronados en Navarra a la cárcel de Pamplona.

2. Honekin batera, legeak jasotzen duen moduan, graduen progresiorako aukera ahalbidetzea eskatzen du Udalak, euskal presoek dagokien etxerako ibilbidea garatu dezaten.

3. Udalbatza honek bat egiten du Sare Herritarrak irailaren 29tik urriaren 2ra egingo den *Ibilian-ibilian, etxerako bidean* ekimenarekin.

4. Udalbatza honek bertan parte hartzera gonbidatzen ditu herritarrak.

5. Udalak onartutako adierazpen-mozio hau publikoki jakinaraziko du.

6. Onartutako adierazpen-mozioa Sare Herritarrari jakinaraztea: nafarroa@sare.eus

2. Asimismo, este ayuntamiento pide que se posibilite, tal y como recoge la ley, la progresión de grados para que los presos y presas vascas desarrollen su proceso de vuelta a casa.

3. Este Ayuntamiento se suma a la iniciativa *Ibilian-ibilian, etxerako bidean/Recorriendo el camino a casa* de Sare Herritarra que se celebrará del 29 de septiembre al 2 de octubre.

4. Este Ayuntamiento invita a la ciudadanía a participar en la misma.

5. Este ayuntamiento comunicará públicamente la declaración-moción aprobada.

7. Se informará a Sare Herritarra de la declaración-moción aprobada: nafarroa@sare.eus

Nafarroan, 2021ko iraila

En Navarra, septiembre del 2021